
Interpellation om Patientsäkerhetsberättelsen för Elevhälsans Medicinska och 
Psykologiska Insats 2024

Till Ordförande i Utbildningsnämnden, Hampe Klein:

Patientsäkerhetsberättelsen för Elevhälsans medicinska och psykologiska insats för 
verksamhetsåret 2024 har presenterats i början av året. Rapporten belyser vikten av 
patientsäkerhet och de insatser som görs för att säkerställa god och säker vård för eleverna i 
Österåkers kommun. Dock kvarstår ett antal frågor och oklarheter som behöver besvaras. Då 
jag fortfarande inte fått svar på dessa frågor i nämnden ställer jag dom då som en 
interpellation till nämndens ordförande. Med anledning av detta, önskar jag ställa följande 
frågor till ordföranden i Utbildningsnämnden:

• Varför ändrades rutinen för vaccinationer, och hur följs upp och säkerställs det att alla 
barn erbjuds vaccin trots det ändrade arbetssättet?

• Hur garanteras en likvärdig vaccinationstäckning och uppföljning i hela kommunen 
med det nya decentraliserade arbetssättet?

• Vilka typer av remisser utöver NPF/IF-remisser skickas av skolsköterskorna, och hur 
många är de totalt?

• Hur följs dessa remisser upp centralt för att säkerställa att eleverna får den vård de 
behöver?

• Vilka åtgärder vidtas för att förbättra och fullständiggöra inrapporteringen av remisser 
så att en samlad överblick kan erhållas?

• Varför har inte rutinerna för avvikelsehantering, analys och uppföljning utvecklats, 
trots att detta tidigare har identifierats som ett problem?

• Har något annat prioriterats under verksamhetsåret, och i så fall vad?
• Vilka konkreta åtgärder har vidtagits för att åtgärda problem med för hög temperatur i 

medicinskåp och medicinkylskåp, och hur följs dessa åtgärder upp?
• Har kostnaden för vaccin ökat i och med att varje skolsköterska beställer eget vaccin 

direkt till skolan, jämfört med det tidigare centraliserade systemet? Om ja, med hur 
mycket?

• Skolsköterskorna upplever att elever generellt mår sämre psykiskt, vilket visar sig 
genom ökade besök för oro, ångest och nedstämdhet, och de större elevgrupperna och 
det minskade antalet vuxna i skolmiljön kan vara en bidragande orsak. Vilka konkreta 
åtgärder planeras eller har vidtagits för att möta den ökade psykiska ohälsan bland 
eleverna och för att adressera de identifierade bidragande orsakerna?

Jag ser fram emot ett klargörande svar på dessa frågor.

Med vänliga hälsningar,

Johan Agge, Roslagspartiet

_______________________


